
Referat bestyrelsesmøde tirsdag 5/12 2023

Til stede: Lone Varming, Karl Åge Poulsen, Peter Joensen, Ivan Lilleng, Søren Vang Fischer, Peter Brandt, Lise 

Houkjær, Susanne Jensen, Magnus M. Pedersen

Gæst: Julie Thygesen

Afbud: Lasse Olsen, Christian K. Dahl, Anders Nyegaard Mikkelsen

Referent: Thomas L. Olsson 

 

Ad. 1 Nyt fra hverdagen

Pædagogisk faglig koordinator, Julie Thygesen, kommer og taler om skolens samarbejde med 

landbrugsskolen. Julie beskriver EUX-strukturen, som vi (Høng) indgår i med Landbrugsskolen (HTX-landbrug) 

– en 4-årig struktur. Der er tre læreplaner, som vores lærere arbejder med. Vores lærere tilpasser også deres 

fag i forhold til landbrugsuddannelsen. Der er nogle udfordringer for gymnasielærerne, da der ikke er et 

sammenhængende forløb i de boglige fag. Samtidig presses noget af undervisningen sammen.

Ad. 2 Godkendelse af dagsorden 

Godkendt.

Ad 2a. Referatet fra bestyrelsesmødet den 5/9 2023 blev genbesøgt.

Næste gang ser bestyrelsen på bestyrelsens forretningsorden.

Ad. 3 Meddelelser fra formanden 

Formanden har ingen meddelelser, men henleder opmærksomheden på input til bestyrelsens arbejde, 

herunder også Gymnasiernes Bestyrelsesforening - https://www.gymbf.dk/. 

Formanden er også interesseret i den nye uddannelse HPX og hvad det kommer til at betyde for skolen.

                                   

Ad. 4 Meddelelser fra rektor 

 Beskriver kort HPX'en. Det er usikkert, hvad der vil betyde for skolens situation.

 Den midlertidige forhøjelse af udkantstilskuddet bibeholdes frem til 2027. Rektor regner med, at der 
nok kommer en reform af taxametersystemet inden da.

 Mindre projekter på skolen. Vi har fået sat et klasselokale i stand.
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 Nye studie- og ordensregler. Mangler noget omkring snyd og digitale krænkelser. Bestyrelsen ser 

frem til arbejdet.

 Udfordringer ved et ungt lærerkollegium. Vi har 8 på barsel. 5 i pædagogikum. Unge lærere betyder 

stigning i lærerlønninger på sigt.

 Nyt udvalg på skolen det ”Pædagogisk Samarbejdsudvalg”, hvor lærere, elever og ledelse mødes i 

dialog om skolen.  Første møde er i næste uge.

 Vores elever har været til demonstration omkring afskaffelsen af det 6. SU-år. Bestyrelsen 

anerkender elevernes engagement.

Ad. 5 Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 

ingen meddelelser

Ad. 6 Meddelelser fra elevrådsrepræsentant 

ingen meddelelser

Ad. 7 Budget 2024 

Budgettet blev fremlagt og godkendt af bestyrelsen. Økonomien ser dog generelt fornuftig ud. 

Der blev spurgt ind til budgettet og lønudgifterne i forhold til lærerkollegiet samt prioriteringerne omkring at 

have små hold på skolen. 

Bestyrelsen ønsker tillykke med forlængelsen af det ekstraordinære udkantstilskud.

Ad. 8 Klassekvotienter 

Bestyrelsen har godkendt klassekvotienterne.

Ad. 9 Beregningsteknisk kapacitet  

I år har vi fået en beregningsteknisk kapacitet svarende til 2 STX og 2 HF-klasser, hvilket er ønskværdigt. 

Ministeriet og regionen forventer en hurtigere proces ved optagelsen til skoleåret 2023/2024. 

Rektor er tilfreds med kapacitetsfastsættelsen og understreger, at vores generelle frafald ikke er særligt 

stort. Vi holder også fast i elever, som ikke har Høng Gymnasium og HF som deres første prioritet.
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Ad. 10 Opfølgning på strategi 

Vi har haft en pædagogisk dag, hvor vi fokuserede på kollegial supervision omkring elevmotivation.

Vi har et særligt fokus på HF og udviklingspotentialet i forhold til forbedringer i undervisningen mv.

Ad. 11 Kendskabsarbejde/markedsføring 

Rektor orienterer om kendskabsarbejdet. 

Vi anvender klassisk markedsføring, åbent hus den 18. januar og brobygning. Yderligere ønsker vi at 

planlægge bedre omvendt brobygning.

Bestyrelsen ønsker gerne at deltage i spredningen af kendskabet til skolen (LinkedIn). Der bliver spurgt ind til 

sociale medier (SoMe) på skolen. Skolen har fokus på SoMe og sætter også ressourcer ind på dette

Ledelse og bestyrelsen går i samarbejde om øget kendskab til mulighederne på LinkedIn.

Bestyrelsen foreslår, at elever fra områderne skal komme mere på skolen og derved øge kendskabet til vores 

skole.

Ad. 12 Opfølgning på byggeprocessen 

Projekterne er godt undervejs. Vi er tæt på licitationerne og den endelige gennemførelse af projekterne. 

Planlægningen af det praktiske omkring, hvordan skolen kan være i drift samtidig med byggeprojekterne, er 

på plads.

Begge projekter skulle gerne være færdige inden eksamen starter.

Der bliver orienteret omkring forsikring. Skolen må ikke forsikre sig i forhold til byggeriet af lovmæssige 

årsager.

Økonomien er på plads. Der bliver orienteret omkring proceduren ved lånoptagelsen og baggrunden for de 

valg, der er taget.

Ad. 13 Bestyrelsesmøder i 2024 

Følgende tidspunkter foreslås for møder i 2024: 

Der var enighed om møderne
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Mandag 18/3 kl. 17.  

Det tidlige tidspunkt skyldes, at revisor skal være med til gennemgang af årsregnskabet.

Tirsdag 11/6 kl. 17:45 

Onsdag 4/9 kl. 17:45 

Torsdag 24/10 kl. 17:45 

Tirsdag 10/12 kl. 17:45. 

Ad. 14 Eventuelt 

På grund af frafald i bestyrelsen spørger rektor ind til en ny aftagerinstitution, der kunne supplere den 

manglende bestyrelsesplads. Bestyrelsen ønsker, at rektor skal tage aktion i forhold til dette.

Der har været afholdt et Administrations Erfa-seminar på Høng. Deltagerne var positive i forhold til skolen.

Næste møde 18-03-2023
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Med min underskrift  bekræfter jeg indhold og datoer i dette dokument

Susanne Jensen
På vegne af: Høng Gymnasium og HF
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Dato: 2024-01-18 08:45 (UTC)

Lone Varming
ID: 0682970e-88fa-434b-8cb9-169dbd9e8fc1
Dato: 2024-01-18 16:15 (UTC)

Peter Joensen
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Dato: 2024-01-18 16:23 (UTC)

Ivan Lilleng
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Dato: 2024-01-18 11:29 (UTC)

Anders Nyegaard Mikkelsen
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Dato: 2024-01-18 09:18 (UTC)

Magnus Marin Pedersen(K)
ID: 46927de4-55e3-f330-95f4-12c763fb0b76
Dato: 2024-01-20 14:54 (UTC)

Peter Brandt
ID: c0099cbd-bacd-9517-0adf-aa392f727c6f
Dato: 2024-01-18 16:02 (UTC)

Karl-Åge Hornshøj Poulsen
ID: 76ad6add-eb41-ef06-5889-4943ab0ad116
Dato: 2024-01-21 21:49 (UTC)

Christian Dahl
ID: e8b1fe97-eaec-0dae-486e-985062e8738c
Dato: 2024-01-20 11:54 (UTC)

Søren Vang Fischer
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Dato: 2024-01-21 11:17 (UTC)
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